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Acta de la Comissió Permanent de la Facultat de Geografia i Història  

celebrada el dia 29 de gener de 2020 

 
Dia: Dimecres, 29 de gener de 2020 
Hora: 12 hores 
Lloc: Laboratori d’Antropologia Social 
  
Presidit per: Ricardo Piqueras, Degà de la Facultat 
 
Secretària: Arlinda Garcia Coll 
 
Hi assisteixen: Buxeda i Garrigós, Jaume; Carbonell Guberna, Jaume; Ciurans Peralta, Enric; Garcia Coll, Arlinda; Gené 
Pinós, Pilar; Ibáñez Andújar; Àngels; Martin Pons, Jordi; Peñalver Morral, Ana; Piñol Alabart, Daniel; Piqueras 
Céspedes, Ricardo; Santacana Torres, Carles ; Gil Alonso, Fernando (en substitució de Joan Tort Donada) i Aramburu 
Otazu, Miguel Javier (en substitució d’ Oriol Beltran Costa) 
 
S’excusen: Buenacasa Pérez, Carles; Conejo Da Pena, Antoni; Cornellà Cort, Aïna i López Bustins, Joan Albert. 

 
Ordre del dia: 
 
1.- Aprovació de les actes (15/7/2019, 11/10/2019, 28/10/2019 i 4/12/2019).  
 
2.- Informació de l’equip deganal 
 
3.- Campanya sentiment de pertinença socUB (Vicerectorat de Comunicació) 
 
4.- Novetats de gestió econòmica 2020  
 
5.- Línies estratègiques de l’organització de les administracions de centre 

 
6.- Torn obert de paraules 

 

 
El degà inicia la reunió donant la benvinguda al Dr. Enric Ciurans, nou cap de departament d’Història de l’Art que 
s’incorpora com a membre de la Comissió Permanent. 
 
1.- Aprovació de les actes 

S’aproven sense esmenes les actes dels dies 15/7/2019, 11/10/2019 i 28/10/2019. Pel que fa a l’acta de la reunió del 
dia 4/12/2019, el Dr. Santacana assenyala que l’acta recull la seva petició de què la nova titulació sotmesa a aprovació 
passi a tenir el títol d’Història i Arqueologia, però que, en canvi, a continuació, consta que el que s’aprova és el doble 
grau en Arqueologia i Història. Indica que la seva proposta va semblar que era acceptada i, per aquest motiu, s’hauria 
d’esmenar l’acta. S’aprova l’acta condicionant que aquesta reculli el títol del doble grau que finalment es presentarà a 
aprovació de la Comissió Acadèmica de Consell de Govern.  

2.- Informació de l’equip deganal 
 
El degà informa que s’està preparant l’oferta pública 2020. En aquests moments, el vicerector de professorat té el 
vistiplau de la DGU i disposa dels números globals. Des del vicerectorat es farà una reunió amb cada degà per parlar 
de les xifres globals per categories per a cada facultat, d’acord amb les necessitats de cada centre, però serà la  
comissió de professorat de la facultat l’encarregada de fer un repartiment intern de places d’acord amb els criteris 
que estimi oportuns. 
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Es parla d’un nombre similar de places de lector respecte de la del darrer any, on al voltant d’un 80% seran places UB. 
També s’ha informat del fet de què no es poden convocar totes les places al mateix temps, perquè se superaria el 
sostre que estableix el capítol 1. Per aquest motiu, la celebració dels concursos es repartirà entre 2020 i 2021. 
 
S’informa del bateig de l’antiga Sala Gran com a Sala Jane Addams que va tenir lloc el dia 28 de gener, amb la 
presència de la vicerectora d’Igualtat i Acció Social, la Sra. Maite Vilalta. Es recorda que, si es desitja, es poden fer 
propostes de noms per a altres batejos. 
 
El dia 4 de febrer tindrà lloc una reunió amb el vicerector de professorat i el delegat del rector per a afers de personal 
docent (Sr. Joan Sansa) per comentar la possibilitat de crear una nova àrea de coneixement pròpia de la UB per a 
història d’Àfrica. 
 
Es comenta que s’està intentant recuperar la visita del rector al camp arqueològic de la facultat que es va cancel·lar el 
passat mes d’octubre. 
 
El Dr. Jaume Carbonell informa que els informes de seguiment s’han enviat respectant les dates fixades. Tanmateix, 
comenta que no s’ha rebut encara els resultats de l’acreditació dels ensenyaments que es van veure sotmesos aquest 
procés el curs passat. D’altra banda, informa que la Dra. Meritxell Tous serà la nova coordinadora del doctorat de 
Societat i Cultura, en substitució del Dr. Laviña, qui continuarà exercint com a tal fins que la substitució es pugui fer 
efectiva.  
 
El Dr. Jaume Buxeda informa que, després de sol·licitar desiderates de places de Ramon y Cajal als diferents 
departaments, s’ha presentat la petició de 2 places amb perfil d’Arqueologia. Igualment, informa de la intenció de fer 
un Pla Estratègic de Recerca de la facultat que es presentarà abans l’estiu o durant el mes de setembre. 
 
Finalment, el degà informa que, durant el mes de maig, tindrà lloc la renovació dels caps de departaments 
d’Antropologia i d’Història i Arqueologia. 
 
 
3.- Campanya sentiment de pertinença socUB (Vicerectorat de Comunicació) 
 
La Dra. Arlinda Garcia explica que el vicerectorat de comunicació de la UB està organitzant la campanya de sentiment 
de pertinença socUB. Amb motiu d’aquesta campanya, el vicerector Francisco Esteban va visitar la facultat per 
demanar la nostra col·laboració enviant propostes de persones per a participar en aquesta campanya. En concret, es 
demana el nom d’un/a professor/a difunt (per a cartells publicitaris), una llista de professors difunts (per a la 
campanya on line), un/a professor/a viu/va en exercici i el d’un/a estudiant (per a cartelleria diversa). 
 
Es revisa la proposta inicial confeccionada per l’equip deganal i s’acorda presentar la següent proposta: 
 

        - professor/a difunt: Dr. Jaume Vicens Vives 

        -      professorat difunt per a la campanya on line: Dr. Pere Bosch Gimpera, Dr. Oriol Martorell i Codina, 
Dr. Miquel      Porter i Moix i Dr. Alexandre Cirici i Pellicer 

- com a professor/a viu/va en exercici s’acorda proposar una sèrie de noms i que sigui el vicerectorat qui triï la 
persona.  Els noms proposats han estat: Dra. Marta Sancho Planas, Dra. Olga Jubany Baucell, Dra. Marta Piñol 
Lloret i Dra. Queralt Solé Barjau. 

- Resta pendent definir el nom de l’estudiant. S’ha pensat en un estudiant del grau de geografia que és també 
esportista d’elit. En cas de negativa d’aquest, es comenta que es podria parlar amb l’estudiant d’arqueologia 
de primer curs que va obtenir una de les notes més altes de la selectivitat de la seva promoció. 
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4.- Novetats de gestió econòmica 2020  
 
La Sra. Àngels Ibáñez explica els canvis que introdueix la nova llei de contractació, la qual pot donar problemes en la 
contracció menor i complicar la gestió administrativa i econòmica dels projectes de recerca. D’acord amb aquesta 
nova llei, a partir de 3.000 € s’ha de fer concurs per atorgar la contractació. A més, no pot haver-hi recurrència amb 
una mateixa empresa abans de 12 mesos si ja s’ha superat la quantitat límit; en aquest cas, s’hauria d’obrir un 
expedient de contractació. Es comenta que el 21 de gener va tenir lloc una reunió on es va presentar el nou 
funcionament i es preveu fer una reunió amb els IP dels projectes de recerca per informar d’aquesta situació. 
 
5.- Línies estratègiques de l’organització de les administracions de centre 

 
La Sra. Àngels Ibáñez explica que la UB està treballant en una reorganització de les administracions de centre. Els 
centres han de triar entre un dels dos escenaris que es proposen. En un cas, es preveu que de l’administració de 
centre s’organitzi en 3 oficines: l’Oficina d’Afers Generals, l’Oficina de Recerca i una Oficina de Suport Departamental.  
Aquesta darrera s’organitzaria en una oficina única per a cada departament. El segon model també s’estructuraria en 
una Oficina d’Afers Generals i una Oficina de Recerca però tindria una única Oficina de Suport Departamental per 
centre. La presentació del nou model d’organització està prevista per al mes de març del 2020 i sempre amb cost zero 
per a la UB.  
 
El Dr. Santacana indica que s’hauria de defensar el model actual de secretàries de departament descentralitzades, 
atenent les necessitats particulars dels departaments grans. 
 
El projecte de reorganització de les administracions de centre afecta també a les Secretaries de Docència i Estudiants i 
d’Activitat d’Internacional, Qualitat, Comunicació i Ocupabilitat. En aquest cas, també es proposen 2 escenaris 
diferents. Un primer, on hi ha una oficina única que centralitza el personal d’aquests serveis i un segon escenari, on es 
diferencien dues oficines: la SED i una segona que reuniria tota la resta (internacional, qualitat, comunicació i 
ocupabilitat). En aquest cas, aquesta reorganització es preveu que estigui finalitzada al mes de maig-juny. 
 
La Sra. Ibáñez recorda que la situació s’agreuja pel fet que s’ha d’assumir la gestió dels projectes internacionals que 
ara ha de fer la facultat i no la Fundació Bosch i Gimpera com passava fins al moment.  
 
 
6.- Torn obert de paraules 
 
El Dr. Enric Ciurans explica els problemes amb un concurs de lector UB del departament d’Història de l’Art per les 
dificultats de trobar una data que vagi bé a tots els membres del tribunal. Per aquest motiu, pregunta sobre la 
possibilitat d’allargar el termini de la seva celebració. El degà respon que es farà la consulta però que cal respectar els 
terminis i recomana que es recorri als membres suplents del tribunal si els titulars tenen problemes per a consensuar 
calendari. 
 
A les 13.50 hores el Degà aixeca la sessió, de la qual, com a Secretària, estenc aquesta Acta. 
 

 
 
 
La Secretària       Vist i plau 

Arlinda GARCIA COLL      El Degà 

        Ricardo PIQUERAS CÉSPEDES 


